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Dato: 24. april 2024   

  

NOTAT 

Til: Udvalget for trafik og regional udviklings møde den 24. april 

2024 – pkt. 2 – Høringssvar til Movias mobilitetsplan 

Ændringsforslag til pkt. 2 – Med-
lemsforslag fra Socialistisk Folke-
parti om ændring af høringssvar 

Socialistiske Folkeparti stillede ændringsforslag om at ændre udkastet til hø-

ringssvar ud fra følgende:  

”at udvalget beder administrationen op mod forretningsudvalgsmødet den 7. 

maj 2024, at ændre høringssvaret ud fra følgende: 

 

a) Slet ordet ”samkørsel” som eksempel i indledende tekst på flere 

mobilitetselementer i afsnit 2 på s. 1. 

b) Tilføj i slutningen afsnit 2 på s. 2 før "Generelt bør...", at ”Speci-

elt BRT-løsninger er afgørende for fremkommeligheden på læn-

gere sigt pga. befolkningsfremskrivningen.” 

c) Tilføj før afsnittet "Vi foreslår konkret..." afsnit 5 på s. 2, at ”Gra-
tis cykelmedtagningsforsøget er glimrende, men at der i mobili-
tetsplanen savnes et fokus på, at kombinationsrejser med cykel 
kan øge antallet af passagerer – specielt på det strategiske net. 
Det foreslår Regionen at arbejde systematisk med i den nye 
mobilitetsplan” 

 

d) Tilføj efter afsnittet "Vi foreslår konkret...": afsnit 5 på s. 2 "Regi-
onen foreslår også, at statens rolle i udviklingen af et BRT-net 
markeres stærkere. Det kræver enten en markant tilpasning af 
adgangen til lånefinansiering eller større økonomisk ramme, 
hvis kommuner og regioner skal løfte drift og anlæg."  
 



 

 Side 2  

e) Slet hele afsnit 2 på s. 3 om samkørsel og erstat med: "Regio-

nen anerkender at samkørsel er et område i stor udvikling med 

potentiale og har selv oparbejdet en betydelig viden. Dog stiller 

Regionen sig undrende over for det store fokus på systematisk 

samkørsel fra mobilitetsplanens side og foreslår konkret, at af-

snittet omkring taxiloven (side 5) og afsnittet om rammevilkår 

(nederst side 17) slettes."  

 
f) Tilføj efter afsnit 3 på s. 4: "Regionen ser gerne, at alle aspek-

ter af busdriften gøres emissionsfri og foreslår derfor konkret, at 
der indskrives, at såvel drift, som kabineopvarmning gøres 
emissionsfrit på længere sigt." ” 
 
 


